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TEKİRDAĞ TSO Ekonomi demek, 

her şey demektir. Yaşamak 
için, mesut olmak için, 

insanvarlığı için ne lâzımsa 
onların hepsi demektir. 
Ziraat demektir, ticaret 

demektir,çalışma demektir, 
her şey demektir.
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TOBB 80. Mali Genel Kurulu Ankara’da Yapıldı
Genel Kurul Başkanlığını Gürsel Baran’ın yaptığı 
Genel Kurul’a, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
TOBB Yönetim Kurulu Üyeleri, TOBB Konsey 
Başkanları ile TOBB Delegeleri katıldı. 

Tekirdağ TSO Yönetim Kurulu Başkanı TOBB 
Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Günay, Meclis Başkanı 
Hakan Şık, Tekirdağ TSO TOBB Delegeleri; Arif 
Yılmaz, Aykut Sancar, Mehmet Kara ve Genel Sekreter 
V. Atakan Üzel, Genel Kurul’da Tekirdağ TSO’yu 
temsil ettiler.  

Toplantıda, Hesapları İnceleme Komisyonu, Mevzuat 
Komisyonu, Ekonomik Raporu İnceleme Komisyonu, 
Dilekleri İnceleme Komisyonu, Avrupa Birliği 
Uyum Komisyonu, Dış İlişkiler Komisyonu, Vergi 
Komisyonu, Ekonomi Politikası Komisyonu ve Basın 
ve Yayın Komisyonu sunuşları gerçekleştirildi. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Genel 
Kurul konuşmasında yıl boyunca gerçekleştirdikleri 
faaliyetlere ve iş dünyasının gündemindeki konulara 
dikkat çekti.

Hisarcıklıoğlu, İş Dünyasının Yatırım 
İştahı İçin Sanayi Bölgesi İstedi

Programa, Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı 
Mahinur Özdemir Göktaş, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, Gençlik 
ve Spor Bakanı Osman Aşkın Bak, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, 
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Tarım ve Orman 
Bakanı İbrahim Yumaklı ve AK Parti Genel 
Başkanvekili Efkan Ala da katıldı.
 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu burada 
yaptığı konuşmada ekonomide başlatılan yeni 
politikaları desteklediklerini, kamuda tasarruf 
paketini de olumlu karşıladıklarını söyledi.

Hisarcıklıoğlu, TOBB'un odalar ve borsaların 
emekleri ve gayretleriyle reel sektörün hizmet 
merkezi haline geldiğini belirtti. Birliğin 
dünyanın örnek aldığı bir yapıya dönüştüğünü 
dile getiren Hisarcıklıoğlu, bunların, el birliği, 
gönül birliği ve akıl birliğiyle başarıldığını 
ifade etti.

Hisarcıklıoğlu, Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 

her zaman Türk iş dünyasına desteğini 
gösterdiğini vurgulayarak, “Sizin 
liderliğinizde, iş ve yatırım ortamını 
kolaylaştıran, üzerimizdeki yükleri azaltan 
çok sayıdaki düzenleme hayata geçti. 
Tarihi bir başarı elde ettiğimiz Türkiye’nin 
Otomobili hayalimiz, yine sizin vizyonunuz 
ve himayenizde gerçeğe dönüştü.” dedi.

TOBB Ticaret ve Sanayi 
Odaları ile Ticaret Odaları 

Müşterek Konseyi Toplandı

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu toplantının açılışında yaptığı 
konuşmada, Türkiye-Pakistan İkili Ortak Odası'nın Türk tarafı 
başkanlığını üstlendiğini hatırlatarak, “Birlikte pek çok verimli çalışma 
gerçekleştirdik. Kendisinin liderliğinde, dünyadaki durgunluğa rağmen 
ihracat hacminde rekorlara imza attık. Dünya pazarlarında aldığımız 
pay ilk defa yüzde 1’in üzerine çıktı” dedi.

TOBB Türkiye Sektörel Ekonomi Şurası Toplandı
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Türkiye Sektörel Ekonomi 
Şurası Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan, ilgili bakanlık temsilcileri ile sektör meclisi başkanlarının 
katılımıyla TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde 
toplandı. 

Şuranın açılışında konuşan TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
reel sektör firmalarının krediye erişimde büyük bir zorluk yaşadıklarını 
belirterek, “Büyümenin bereketi, her kesime yansısın istiyorsak, 
KOBİ’lerimize destek vermeli, uygun finansman imkanlarına ulaşmalarını 
sağlamalıyız.” dedi.

Hisarcıklıoğlu, Şura’nın kamu ile özel sektörü bir araya getiren, 
sıkıntıların ve önerilerin doğrudan icra makamına iletebildiği çok önemli 
bir platform olduğunu söyledi.
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TOBB 80. Mali Genel Kurulu Ankara’da Yapıldı
Dünya’nın, ilginç ama zor bir 
dönemden geçtiğine değinen 
Hisarcıklıoğlu, “Ülke ekonomilerinin 
genelinde büyüme istikrarlı 
seyrederken, enflasyon geriliyor. 2023 
yılında küresel büyümenin, 2022’ye 
göre 1 puan artarak yüzde 3,2 olduğu 
tahmin ediliyor. 2024 ve 2025’de 
de bu civarda olması bekleniyor” 
dedi. Yüzde 10’a ulaşan küresel 
enflasyonunsa, yüzde 7’nin altına 
düşmesinin öngörüldüğünü bildiren 
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 
enerji, gıda ve tedarik zincirlerinde 
yaşanan sıkıntılara rağmen, dünya 
ekonomilerinin çoğunun dirençli 
çıktığını ve genel bir iktisadi 
durgunluğun önüne geçildiğini ifade 
etti.

-Küresel gelişmeler

-Çin ekonomisindeki yavaşlamaya 
karşın, beklenenden iyi 
performansıyla ABD ekonomisinin, 
küresel büyümenin itici gücü 
olduğunu bildiren Hisarcıklıoğlu 
şunları söyledi:İhracatımız açısından 
büyük önem taşıyan Avro Bölgesi'nde, 
büyümenin bu yıl hızlanması 
bekleniyor. Dünya mal ticaret hacmi, 
2023’te yüzde 1 gerilemişti. 2024'te 
yüzde 3 artacağı tahmin ediliyor. 
Küresel iktisadi ortamdaki 
iyileşmeye rağmen, jeopolitik 
riskler, çatışmalar ve ticarette 
korumacılık artıyor. Kızıl deniz 
ve Hint okyanusunda Husi’lerin 
Yemen üzerinden ticari gemilere 
saldırısı, gemi trafiğini engelliyor. 
Süveyş kanalından geçişler yarı 
yarıya azaldı. Konteyner taşıma 
maliyeti 6 ayda 3 katına çıktı. İklim 
değişikliğinin olumsuz etkileri, 
her geçen sene daha da büyüyor. 
Bunun, çok daha büyük bir küresel 
göç dalgası başlatmasından da 
endişe ediliyor. Büyüyen düzensiz 
göç meselesi, pek çok ülkeyi tehdit 
eder hale geliyor.

Yapılan araştırmalar, küresel 
sıcaklık artışının, 2050'ye 
kadar dünya çapında 38 trilyon 
dolar ekonomik zarara neden 
olacağını gösteriyor. Doğal afetler 
ve özellikle de kuraklık, başta 
ülkemiz olmak üzere, dünyanın 
büyük kısmını etkiliyor. Hatta daha 
kötümser bakanlar, iklim değişikliği 
önlenemezse, insanlığın son 
yüzyılında olduğumuzu iddia ediyor. 
Bu belirsiz ve riskli küresel ortamda, 
Türkiye olarak, hem iktisadi, hem de 
askeri açıdan, güçlü ve etkili olmak 
zorundayız.”

-Yapısal reformlar için seçimsiz 
dönem fırsat

Türkiye’nin genel ve yerel seçimleri, 
kendine yakışır bir demokratik 
olgunlukla, sükûnet ve suhuletle 
tamamlayarak, bu süreci geride 
bıraktığını hatırlatan Hisarcıklıoğlu, 
önümüzdeki 4 yıllık seçimsiz 
dönemin, ekonomideki sorunların 
çözülmesi ve yapısal reform ateşinin 
yeniden canlanması için önemli bir 
fırsat olduğunu söyledi.

Hisarcıklıoğlu şu 
değerlendirmelerde bulundu: “Sayın 

Cumhurbaşkanımızın ve ekonomi 
yönetiminin, son dönemdeki adımları 
ve açıklamaları da ümit verici. 
İnşallah bu zorlu süreci de başarıyla 
geride bırakacağız. Daha güçlü ve 
daha rekabetçi bir ekonomik yapı 
kuracağız.

Geride bıraktığımız dönemde pek çok 
projeyi hayata geçirdik. Hamdolsun 
sizlerle birlikte, ilklere imza atan 
bir kurum haline geldik. Ticaret 
Sicil işlemlerinde dijital dönüşümü 
sağladık. 

Eskiden günler, haftalar süren 
işlemleri, 2 saat içinde tamamlanır 
hale getirdik.
Tarımda bir ilki, Lisanslı Depoculuk 
sistemini ülkemize kazandırdık. 
Ticaret Borsalarımızla birlikte ülke 
sathına yayılmasını sağladık.
Camiamızın bir diğer hayali olan, 
Ürün İhtisas Borsası TÜRİB’i 
faaliyete geçirdik. Ticaret 
Borsalarımız da, kurdukları ürün 
piyasası aracı kurumlarıyla, bu 
sistemi yatırımcılara ulaştırdı.
Oda ve Borsalarımızla birlikte, yerel 
değerlerimizi ve lezzetlerimizi, 
Coğrafi İşaretlerle tescil ettirerek 
koruduk. İlk defa AB nezdinde 
coğrafi işaretli ürünlerimiz tescil 

olmaya başladı ve bu sayı 21'e ulaştı. 
7'si ilan aşamasında bulunan, 51 
başvurunun işlemleriyse devam 
ediyor.

Son bir yılda rekor sayıda 53 bin 
Sanayi Kapasite Raporu ve 15 bin 
yerli malı belgesi düzenleyerek, yurt 
içi üretime destek verdik.

Dış ticarette de üyelerimizin işini 
kolaylaştırdık, maliyetlerinin 
düşmesini sağladık. Menşe ve 
Dolaşım Belgeleri Otomasyon 
Sistemi MEDOS’la, gerekli belgelere 
elektronik ortamda hızlıca ulaşma 
imkânı getirdik.

İhracat Destek Ofislerimizle, 60 İl’de 
firmalarımızın yurtdışına açılmasına 
destek verdik.

94 bin TIR Karnesi düzenleyerek, 
yıllık 22 milyar Avro tutarında kefalet 
yükü üstlendik. Garantör olduğumuz 
TIR Karneleri sayesinde, ihracat 
taşıması yapan TIR’larımız, ülke 
gümrüklerinden hızla geçebildi.

137 Oda ve Borsamız ortaklığıyla 
kurduğumuz Gümrük ve Turizm 
İşletmeleri (GTİ), sadece ülkemizde 
değil, dünyada da bir ilke imza 
attı. “Yap-İşlet-Devret” modeli 
çerçevesinde sınır kapılarını 
modernize ettik ve böylece lojistik 
maliyetlerini azalttık. Üyemize 
kazandırdık, devletimize kazandırdık, 
ülkemize kazandırdık.

Birleşmiş Milletler tarafından 
dünyadaki en iyi kamu-özel sektör 
işbirliği projesi olarak seçildik ve 
başka ülkelere de örnek gösterildik. 
Bu modelimizi yurtdışına da 
ihraç ettik. İslam ülkelerinin kara 
gümrüklerini yenilemek üzerine, 
İslam Ticaret Odası’yla ortak bir 
girişim başlattık.
Şikago’da açtığımız Ticaret 
Merkeziyle, üyelerimizin ABD 
pazarına erişimlerini kolaylaştırdık.

Ticari anlaşmazlıkların hızlı ve kolay 
şekilde çözümü için Arabuluculuk 
sistemini ülkemize kazandırdık. 
Kurduğumuz TOBB UYUM 
Arabuluculuk ve Uyuşmazlık 
Çözüm Merkezini, ülke çapında 
yaygınlaştırdık. 126 Oda ve 
Borsamızı da, arabuluculuk ve tahkim 
merkezi haline getirdik. Uluslararası 

ticaretteki anlaşmazlıklar için de 
arabuluculuk hizmeti vermeye 
başladık.”

-İş dünyası meslek eğitiminde söz 
sahibi oldu

Türk iş dünyasını, mesleki eğitimin 
yönetiminde, ilk defa söz sahibi 
yaptıklarını belirten TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, oda ve borsaların 
129 meslek lisesinin hamiliğini 
üstlendiğini dile getirdi. “Bunları, 
en çok tercih edilen okullar haline 
getirdik. Böylece meslek liseleriyle, iş 
gücü talebi arasındaki uyumsuzluğu 
giderdik. Gençlerimizi meslek sahibi 
yaptık. Firmalarımıza da nitelikli 
insan kaynağı sağladık” diyen 
Hisarcıklıoğlu TOBB Cern Sanayi 
İrtibat Ofisi kurduklarına, TOBB 
MEYBEM’le, 81 İlin tamamında, 
77 meslekte sınav ve belgelendirme 
hizmeti sunduklarına ve
Kredi Garanti Fonuyla (KGF) 
üyelerimize kefil olmayı 
sürdürdüklerine işaret etti. 
1991’de kurulan KGF’nin, ilk 10 

sene neredeyse hiçbir faaliyet 
göstermediğini, onu aktif hale 
getirdiklerini belirten Hisarcıklıoğlu, 
“Dünyadaki en büyük kredi 
garantörlerinden birine dönüştürdük. 
Üyesine kefil olan bir kurum oldu. 
Yaklaşık 700 bin üyemiz bu sayede 
uygun teminatlı kredi imkânına 
kavuştu” dedi.

-Girişimciliği artıran projeler

Kadın ve Genç Girişimci Kurullarının 
tarihi bir başarıya imza attığına 
dikkat çeken TOBB Başkanı, 
“Türkiye’nin 81 ilinde 15 bine ulaşan 
üyesiyle, bu alanda Avrupa’nın 
en büyük teşkilatı haline geldiler. 
Kurullarımız adeta birer proje 
fabrikasına dönüştü. Girişimcilik 
ekosistemini güçlendirmek için canla 
başla çalışıyorlar. Dünyanın önde 
gelen şirketleriyle, ortak projeler 
yapıyorlar. Girişimciliği teşvik eden 
yüzlerce faaliyete imza atıyorlar. 
Her sene daha fazla kadına ve gence 
rol model oluyor, yol gösteriyorlar. 
İş hayatında yer almalarını ve 
yükselmelerini sağlıyorlar. Kadın ve 
genç girişimci kurullarımız; Sizlerle 
birlikte ülkemizi bu coğrafyanın 
girişimcilik merkezi yapacağımıza 
yürekten inanıyorum” diye konuştu.

-TOGG ile gelen 
başarı

Hisarcklıoğlu 
şunları söyledi: 
“TOBB ETÜ’de, 
geleceğin 
girişimcilerini 
ve liderlerini 
yetiştirmeye devam 
ettik. Savunma 
sanayinden, yüksek 
teknolojiye birçok 
alanda ülkemize 
değer katan, 
dünyaya teknoloji 
ve bilgi ihraç eden 
bir üniversite haline 
geldik. Burada da 
ilklere imza attık. 
Dünyanın en büyük 

su türbin test tasarım merkezini açtık. 
Aselsan’la birlikte, ülkemizin ilk 
kuantum bilgisayar laboratuvarını 
kurduk. Türkiye’nin ilk Yapay Zeka 
Mühendisliği bölümünü faaliyete 
geçirdik. İlk mezunlarını da geçen 
sene verdik. TOGG’un Teknoloji 
Araştırma Merkezi’ni de burada açtık.
Geçen sene yurtiçi satışa başlayan 
TOGG, hamdolsun daha ilk senesinde 
gelen yüksek taleple, tüm üretimini 
sattı. Dünyadaki elektrikli araç 
üreticileri arasında, ilk senesinde 
rekor satış rakamına ulaştık. Allah 
nasip ederse seneye ihracata da 
başlayıp, bayrağımızı yurtdışında da 
dalgalandıracağız.
Küresel aktivitemiz bununla da 
sınırlı kalmadı. Bayrağımız artık 
Dünya iş örgütlerinin zirvesinde 
de dalgalanıyor. Sizlerden aldığım 
güçle, Dünya Odalar Federasyonu 
seçiminde, diğer 5 adayın 
toplamından daha fazla oy alarak 
Başkanlığa seçildik. Bu başarı Türk iş 
dünyasının, bu gurur hepimizin.”

Devamı ------->
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-İkiz dönüşüme uymak zorunlu

Orta vadedeyse iş dünyasını bekleyen 
en önemli gelişmenin ikiz dönüşüm 
olduğuna değinen Hisarcıklıoğlu, 
“İkiz dönüşüm; yani dijital ve yeşil 
dönüşüm. Bunlar bir tercih değil, 
hepimiz için zorunluluk. Bunu 
başaranlar rekabette öne çıkacak, daha 
çok kazanacak. Üyelerimiz bu konuda, 
Odalarımızın kurdukları Model 
Fabrikalardan da istifade edebilirler.
Peki, dijitalleşme niye önemli? İşletme 
maliyetlerinizi azaltıyor ve işlemlere 
hız kazandırıyor. Bakın basit bir 
örnek vereyim. Diyelim perakende 
satış yapıyorsunuz. Müşteri ürünü 
raftan aldığı anda stoktan düşecek. 
Toptancıya, üreticiye ve nakliyeciye 
anında talep bilgisi gidecek. İmzaydı, 
onaydı, teyitti, bunlarla zaman 
kaybedilmeyecek. Minimum stok 
tutma maliyetiyle işiniz yürüyecek.
Demek ki eski mesleklerin bir kısmı 
ortadan kalkacak, ama yenileri 
gelecek. Bugünkü mesleklerin 
yarısı, geçen asırda yoktu. Bugünkü 
mesleklerin birçoğu da 2050’de 
olmayacak. Dolayısıyla da önce eğitim 
sistemimizi, bu teknolojik değişimle 
uyumlu hale getirmeliyiz. İş gücünün 
becerilerini de, geleceğin niteliklerine 
uygun hale getirmeliyiz.

Öte yandan Avrupa’ya ihracatımızı 
devam ettirmek istiyorsak, yeşil 
dönüşümü de uygulamak zorundayız. 
Aksi halde ilave vergi çıkacak. Bu da 
maliyetlerimizi artıracak ve pazarı 
rakiplerimize kaptıracağız. Bu sürecin 
doğru işlemesi için, önce ülkemizde 
Emisyon Ticaret Sistemi kurulması 
lazım. Bu konuda, kamu idaremizle 
birlikte çalışıyor, önerilerimizi 
aktarıyoruz. Buradan elde edilecek 
gelirden, Avrupa Birliğinde 
uygulandığı gibi, sektörlerin de 
desteklenmesini istiyoruz. Mesela 
denizcilikte; gemi, tersane ve 
limanların yeşil dönüşümüne pay 
ayrılmasını talep ediyoruz.
TOBB MEYBEM ile doğrulama 
gibi belgelendirme ihtiyaçlarına 
yönelik hizmetler sunuyoruz. En çok 
etkilenecek sektörlerimizle, kamuyu 
bir araya getirerek, sektörlerin 
yol haritasını birlikte belirliyoruz. 
Oda ve Borsalarımızla birlikte, 
KOBİ’lerin yeşil ve döngüsel 
ekonomiye geçişine destek olarak, 
onlara rehberlik ediyoruz. TOBB ETÜ 
bünyesinde kurmakta olduğumuz 
teknokentle, yüksek teknoloji 
yatırımlarını destekliyoruz. Akıllı 
KOBİ Platformumuzla, KOBİ’lerimizi 
dijital hizmetlere ulaştırıyoruz. 
Tedarikçi Geliştirme Programımızla, 
Anadolu’daki KOBİ’lerimize, ulusal 

ve uluslararası 
şirketlerin 
tedarikçisi olma 
imkanını sağladık. 
Şimdi de onları 
küresel tedarik 
zincirlerine de 
entegre edeceğiz. 
E-ticaret ve 
e-ihracat ile 
ticaret eksenimizi 
genişleteceğiz.
Bir diğer önemle 
takip ettiğimiz 
konu, Orta Anadolu-
Doğu Akdeniz 
hattında yeni bir 
sanayi havzası 
kurulması. Böylece 
Marmara’daki 
kentsel dönüşümü 
hızlandırabiliriz. 
Marmara’da yüksek 
teknoloji yatırımlar 
için yeni alanlar açabiliriz. Ayrıca 
OSB’leri genişletebilmek ve yeni 
sanayi yatırımları yapabilmek için, 
sanayi arsaları üretmeliyiz. OSB’lerle 
liman ve demiryolu bağlantılarını 
güçlendirmeliyiz.
İhracatta demiryolunu daha aktif 
kullanmalıyız. 6 Şubat depreminden 
en çok etkilenen illerde, ilçe bazlı 
özel teşvikler hazırlamalıyız. Özel 
afet bölgesi ilan ederek, kamuya olan 
vergi ve SGK prim borçlarını terkin 
etmeliyiz.

İklim değişikliği ve kuraklık, tarım 
ve hayvancılığı stratejik sektör olarak 
öne çıkartıyor. Gıda güvenliğinin 
sağlanabilmesi için bu alanda yeni 
bir sayfa açalım. Mevzuatı, günün 
ve geleceğin şartlarına göre yeniden 
yazılalım.
Gelin, Türkiye’yi burada terminal 
bir ülke yapalım. Karadeniz ve 
orta Asya’daki hububat ve tarımsal 
üretimi, Lisanslı Depolar kurarak 
Karadeniz havzasında depolayıp, 
güneyimizdeki ülkelerin pazarlarına 
açalım. Dolayısıyla TÜRİB’e de 
uluslararası nitelik kazandıralım.
-İş dünyasının diğer konuları

Türkiye-Avrupa Birliği ilişkilerinin, 
pozitif gündem maddelerinde 
sağlanacak ilerlemeyle 
canlandırılmasını isteyen 
Hisarcıklıoğlu, Gümrük Birliği’nin 
güncellenmesi ile yeşil ve dijital 
dönüşümün, en somut pozitif gündem 
alanları olarak öne çıkarılması 
gerektiğini vurguladı.
İş insanlarımızın dış temaslarını 
zorlaştıran ve adeta tarife dışı bir 
engel haline gelen vize konusunun 
çözülmesini talep eden TOBB 

Başkanı Hisarcıklıoğlu şöyle 
konuştu: “ Malların serbest dolaşımı 
gümrük birliğiyle mümkün 
hale geldi. Ama bunları üretip 
satan, tüccar ve sanayicilerimiz 
sınırda bekletiliyor. Bunu kabul 
edemeyiz. Elbette sıkıntılarımız 
bunlarla sınırlı değil. Yine dün 
Sayın Cumhurbaşkanımızdan 
Ekonomi Şurasını toplamasını talep 
ettik. Böylelikle Başkanlarımız, 
üyelerimizin dert ve sıkıntılarını 
doğrudan aktarabilecekler. Elbette 
bundan sonra da, sizlerin bize 
ileteceği tüm konuları gündemimize 
almaya devam edeceğiz.
Şunu da hep aklımızda tutalım. 
Türkiye, istikbalini ancak daha fazla 
demokrasi, daha istikrarlı ve güçlü 
ekonomik yapı ve daha sağlam bir 
hukuk sistemi üzerine inşa edebilir. 
Bu düsturla inşallah yılmadan, 
yorulmadan, kararlılıkla yürümeye 
devam edeceğiz.
Türkiye çok güçlü bir ülke. Yeter 
ki ayrımız, gayrımız olmasın. 
Birbirimizi ötekileştirmeyelim. Öteki 
diye ayırt etmeyelim. Hep birlikte 
kucaklaşalım. “Birlikte rahmet 
ve bereket, ayrılıkta azap vardır”, 
öğüdünü aklımızdan çıkartmayalım. 
Bunu başardığımızda önümüzde 
tarihi bir fırsat kapısının açıldığını 
göreceğiz.
Balkanlarda, Kafkaslarda, 
Orta Asya’da ve hatta sahra altı 
Afrika’da kendi değer ve üretim 
zincirlerimizi kurgulayacak bir 
kapasiteye sahibiz. Özellikle 
de Türk Cumhuriyetlerindeki 
soydaşlarımızla birlikte, Orta Asya’yı 
küresel bir ticaret ve üretim üssüne 
dönüştürebiliriz.
Zira bugün Türkiye ekonomisi, ürün 
ve pazar çeşitliliği açısından, dünyada 

ilk sıralarda. Dünya pazarlarının ana 
tedarikçileri arasında. Bu müthiş bir 
başarı öyküsüdür. Şimdi de, çevre 
coğrafyamızda yeni bir iktisadi güç 
alanı kurabiliriz. Bunun başaracak 
kapasiteye ve tecrübeye de sahibiz.
Ne yaptıksa birlikte yaptık, sizlerden 
aldığımız güçle yaptık. Oda ve 
Borsalarımızın, artan hizmet 
kalitesiyle ve kapasitesiyle yaptık. 
Sizler şehirlerinizde adeta proje 
fabrikasına dönüştünüz. Bugüne 
kadar 2 binden fazla proje hayat 
geçirdiniz. Böylelikle şehirlerinize, 
bugünkü değeriyle 75 milyar lira 
kaynak temin ettiniz. Uluslararası 
projelere imza atan, şehirlerine yeni 
eserler kazandıran, çağdaş kurumlar 
haline geldiniz.
Dünyadaki Odalarla birlikte 
çalışmalar yapıyor, yurtdışından 
fon sağlıyorsunuz. Avrupa’nın en 
iyi Odalarıyla, aynı hizmeti, aynı 
kalitede veriyorsunuz. Küresel 
ölçekte dereceye giriyor, ödüller 
kazanıyorsunuz.

Ankara, Aydın, Gaziantep, İstanbul, 
İzmir ve Konya Ticaret Odalarımız, 
Eskişehir, Gaziantep, İstanbul, 
Kocaeli ve Konya Sanayi Odalarımız, 
Alanya, Bursa, Çorlu ve Mersin 
Ticaret ve Sanayi Odalarımız, dünya 
çapında dereceye girdiler ve ödüllere 
layık görüldüler. Sizlerin emek ve 
gayretleriyle, Oda ve Borsalarımız, 
reel sektörün asli hizmet merkezleri 
oldu.
Akredite olan, yani üyelerine 5 
yıldızlı hizmet sunan Oda-Borsa 
sayımız 278’e çıktı. Hedefimizse 365. 
Camiamızın ulaştığı bu seviye sizlerin 
eseri. Hepinizle ayrı ayrı iftihar 
ediyor, sizleri alkışlıyorum.”

Devamı ------->

Sanayi ve 
Teknoloji 
Bakanlığı, üç 
ayda 5 bin 122 
yatırım teşvik 
belgesi verdi

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, üç ayda 5 bin 122 
yatırım teşvik belgesi verdi

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, geçen yılın eylül-aralık 
döneminde 5 bin 122 yatırım teşvik belgesi düzenledi.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın, 1 Eylül-31 Aralık 
2023 tarihlerinde verdiği yatırım teşvik belgesi listesi 
Resmi Gazete'de yayımlandı.

Buna göre, 4 aylık dönemde çeşitli sektörlerde 5 bin 
122 yatırım için teşvik belgesi hazırlandı.

Öte yandan, 242 yatırım teşvik belgesi iptal edilirken 
söz konusu dönemde 1152 yatırım teşvik belgesine 
tamamlama vizesi verildi.kaynak: www.istanbulticaretgazetesi.com.tr
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58’incisi Düzenlenecek 
Olan Uluslararası 
Tekirdağ Kiraz Festivali 
İcra Komitesi Toplantısı 
TTSO'da Gerçekleşti
58’incisi düzenlenecek olan 
Uluslararası Tekirdağ Kiraz 
Festivali İcra Komitesi 
Toplantısı, Valimiz Sn. Recep 
Soytürk başkanlığında, 
kurumumuz ev sahipliğinde 
gerçekleşti. 

Yönetim Kurulu Başkanımız 
Cengiz Günay, yaptığı 
açıklamada: "Kurumların görev 
ve sorumlulukları, alınacak 
tedbirler ve organizasyon ile 
ilgili konuları görüştük." dedi.

WEB Sigorta Tekirdağ 
Şubesi'nden Başkanımız Cengiz 
Günay'a Ziyaret Gerçekleşti
Üyemiz WEB Sigorta Tekirdağ Şubesi sahipleri, önceki dönem TOBB 
Tekirdağ İl Genç Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı Gökhan 
Cengiz ve Şube Müdürü Argun Türkyılmaz'dan Başkanımız Cengiz 
Günay'a ziyaret gerçekleşti.

Özcanlar Et Gıda'nın 
Açılışı Gerçekleşti
Yönetim Kurulu Başkanımız Cengiz Günay, Meclis Başkanımız Hakan Şık ve Disiplin Kurulu 
Başkanımız Soner Çizen, Tekirdağ Milletvekilimiz, önceki dönem Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcımız Mestan Özcan'ın Hürriyet Mahallesi'nde faaliyete geçirdiği 3. şubesi Özcanlar Et 
Marketin açılışına katıldı.
 
Yönetim Kurulu Başkanımız Cengiz Günay yaptığı açıklamada: "Değerli Vekilimizin yeni iş 
yerinin şehrimize hayırlı olmasını temenni eder, bol bereketli kazançlar dilerim." dedi.

Tekirdağ Tabip Odası Başkanı Mehmet 
Albayrak'tan Başkanımız Cengiz Günay'a 

Ziyaret Gerçekleşti
Tekirdağ Tabip Odası Başkanlığı görevine seçilen Doç. Dr. Mehmet Albayrak, 
Başkanımız Cengiz Günay'ı ziyaret etti.
 
Günay, 2024 - 2026 çalışma dönemi için Mehmet Albayrak ve Yönetim Kuruluna 
başarılar diledi.

TOBB Ticaret ve Sanayi 
Odaları ile Ticaret Odaları 

Müşterek Konseyi Toplandı
Hisarcıklıoğlu, Bakan 
Bolat’ın iç piyasanın etkin ve 
sağlıklı işlemesine yönelik 
düzenlemelerin hazırlanmasına 
ve hayata geçirilmesine 
öncülük ettiğini aktararak, 
“Bu sayede mesela otomotivde 
sıfır ve 2. el piyasalara düzen 
ve nizam geldi. Kendisinin 
diyaloğa ve istişareye verdiği 
öneme de yıllardır hep 
şahit olduk. Şimdi bakanlık 
görevinde de aynı vizyoner ve 
kararlı yaklaşımı görüyoruz. 
Sektörlerimizin yaşadığı 
sıkıntıları çözmek anlamında 
bakanımızın bu yaklaşımını 
çok değerli buluyoruz” diye 
konuştu.

-Ticaret Bakanı Ömer Bolat

Ticaret Bakanı Ömer Bolat ise 
2023 yılı çalışmalarına ilişkin 
geniş bir sunum ile müşterek 
konseyi bilgilendirdi. Bolat, 
bazı ülkelerin dampingli ve 
menşei saptırmalı ihracat 
yaptıklarını belirterek, 
“Bizim ürünlerimizi almamak 
için uğraşanlar, gümrük 
engelleri, tarife dışı engeller 
çıkaran ülkeler var. Biz 
bu noktada uysal koyun 

konumunda değiliz. Yerli 
ve milli üretimimize zarar 
veren, Dünya Ticaret Örgütü 
kurallarına aykırı işler yapan 
ülkeler ve onların ürünleri 
noktasında biz de aktif bir 
ticaret politikası uyguluyoruz 
ve uygulamaya devam 
edeceğiz” dedi.

- “AB ile olan ticaretimizde bir 
gerileme söz konusu değil”

Bakan Bolat yaptığı 
konuşmada, Amerika Birleşik 
Devletleri ile Türkiye’nin 
ihracat durumunun iyi 
olduğunu belirterek, 
“İhracatımızda az bir düşüş 
var ama pozisyonumuzu 
koruyoruz. AB ile olan 
ticaretimizde bir gerileme 
söz konusu değil. Avrupa ile 
ticaretimiz 210 milyar dolara 
yükseldi” ifadelerini kullandı.

255,8 milyar dolarlık ihracat 
ile son 21 yılda 7 katı artış 
sağladıklarını belirten Bakan 
Bolat, “2024 hedefimiz ise 267 
milyar dolar. Yani yaklaşık 
yüzde 4 ila 5 arasında bir artışı 
başarmamız gerekiyor” dedi.
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Başkanımız Cengiz 
Günay, Tekirdağ 
Sanayisinin Sorunları 
Toplantısı'na Katıldı
Tekirdağ Valimiz Sn. Recep Soytürk, T.C. Sanayi ve Teknoloji 
Bakan Yardımcımız Sn. Oruç Baba İnan, İl ve İlçe Protokolü 
ile Sanayicilerimizin katılımlarıyla Çorlu TSO ev sahipliğinde 
"Tekirdağ Sanayisinin Sorunları" toplantısını gerçekleştirildi. 

Başkanımız Cengiz Günay, toplantıyla ilgili yaptığı açıklamada: 
"Sanayicilerimizin taleplerini ve önerilerini kıymetli Bakan 
Yardımcımıza ilettik. Toplantının şehrimiz adına hayırlı olmasını 
diliyorum." dedi.

TOBB 80. Genel Kurulu Akşam 
Yemeği, ATO Congresium’da Yapıldı
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu 
burada yaptığı konuşmada, 
TOBB Genel Kurulunun, 81 il ve 
160 ilçeden Odalar ve Borsalar 
ile Türkiye’nin tüm büyük 
sektörlerini kapsayan 67 Sektör 
Meclisinin, her sene Mayıs 
ayında bir araya geldiği, müstesna 
bir platform olduğunu söyledi.

“Burası, Türkiye ekonomisini 
büyütenlerin, iş ve aş 
sağlayanların, cefakâr 
ve müteşebbis insanların 
mekânıdır” diyen Hisarcıklıoğlu, 
“Farklılıkları birleştiren, kimseyi 
ayırt etmeyen yapısı ve uzlaşı 
kültürünüzle, ülkemizin birlik 
ve beraberliğinin teminatıdır. 

TOBB çatısı altında bizleri, 
birbirimize yakın kılan rabbime 
hamd ediyorum. Camiamıza 
ve ülkemize mahcup olmadan, 
sizlere hizmet etmenin gururunu 
yaşıyorum. Arkamızda hayırla 
yâd edilecek eserler ve hizmetler 
bırakmanın gayreti içinde olduk. 
Allah’ın izniyle olmaya da devam 
edeceğiz” dedi.

Hisarcıklıoğlu, “Bu camianın 
elde ettiği tüm başarılar, buradaki 
birlik ve beraberliğin eseridir. 
Her zaman söylüyorum, kuş 
alayıyla uçar. Benim en büyük 
şansım, işte böyle bir aileye sahip 
olmaktır. Desteğiniz, benim en 
büyük dayanağımdır. İnşallah 

yine hep birlikte camiamızı 
ve ülkemizi geleceğe taşımaya 
devam edeceğiz” şeklinde 
konuştu.

Yemeğe, Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 
TBMM Başkanı Numan 
Kurtulmuş, Ticaret Bakanı Ömer 
Bolat, Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, 
Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin, 
CHP Genel Başkanı Özgür Özel, 
İyi Parti Genel Başkanı Müsavat 
Dervişoğlu, Saadet Partisi Genel 
Başkanı Temel Karamollaoğlu, 
STK Başkanları, üst düzey yargı 
mensupları, milletvekilleri ve 
bürokratlar katıldı.

SEDDK’den 
sahte 
kefalet 
senetlerine 
önlem

Sigortacılık ve Özel Emeklilik Düzenleme 
ve Denetleme Kurumu (SEDDK), kefalet 
poliçeleri ve senetlerindeki sahteciliğin 
engellenmesine yönelik Sigorta Bilgi ve 
Gözetim Merkezi (SBM) nezdinde yeni bir 
uygulama geliştirildiğini duyurdu.

SEDDK'nin resmi internet sitesinde yer alan 
duyuruda, yeni uygulama hakkında şu bilgi 
verildi:   "Kefalet senedi kullanıcılarına 
SBM 'Sigortam360' uzantısının 'Poliçeler' 
sekmesindeki 'https://online.sbm.org.tr/ovm-
police/public/kefaletSenedi/sorgu.sbm' web 
adresi üzerinden 'birim referans no' ile kefalet 
poliçeleri ve senetlerinin gerçekliğinin ve 
geçerliliğinin ücretsiz olarak sorgulanması 
imkanı sağlanmıştır."

Bazı plastik 
ürünlerine 
gözetim
Bazı plastik ürünlerin ithalatında gözetim 
uygulamasına gidilmesi kararlaştırıldı.

Konuya ilişkin Ticaret Bakanlığı tebliği, Resmi 
Gazete’de yayımlandı. Buna göre, kilogram 
başına 15 dolar olarak belirlenen gümrük 
kıymetinin altındaki kıymetli veya yarı kıymetli 
taş taklitleri, 3 dolar altındaki kelep-çeler, 3 
ile 5.5 dolar arasındaki bazı boncuklar için 
ithalatta gözetim uygulanacak. Ayrıca, etilen 
polimerlerden olan, baskılı ve bazı plastikten 
diğer plakalar, levhalar, filmler, folyo ve şerit 
türlerindeki gözetim için birim gümrük kıymeti 
kilogram başına 3 dolar, ‘Diğerleri’ kategorisinde 
yer alan bazı plastik ürünler için de 5 dolar 
olarak belirlendi.

kaynak: www.istanbulticaretgazetesi.com.tr

kaynak: www.istanbulticaretgazetesi.com.tr
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Başkanımız Cengiz Günay, 
Odamıza Kayıtlı Et ve Et Ürünleri 
(kasap işler)i ile İştigal Eden 
Üyelerimizle Bir Araya Geldi
Başkanımız Cengiz Günay, Odamıza kayıtlı et ve et ürünleri (kasap işler)
ile iştigal eden üyelerimizle bir araya geldi.

Günay, toplantıyla ilgili yaptığı açıklamada: "Yaptığımız istişarede 
sektörün son durumu ve üyelerimizin talep ve önerilerini değerlendirdik. 
Toplantımızın hayırlı olmasını diliyorum." dedi.

Meclis Üyeleri Bilgilendirme 
Semineri TOBB'ta Gerçekleşti

Yönetim Kurulu Başkanımız, TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Günay, 
Meclis Başkanımız Hakan Şık, Meclis Üyelerimiz ve Genel Sekreter 
Vekilimiz, Meclis Üyeleri Bilgilendirme Semineri’ne katılarak TOBB 
Başkanımız M.Rifat Hisarcıklıoğlu ile bir araya geldiler. Yönetim Kurulu 

Başkanımız Cengiz 
Günay ve Meclis 
Başkanımız Hakan 
Şık'tan Üyemiz Ekolay 
Mutfak'a Ziyaret
Yönetim Kurulu Başkanımız Cengiz 
Günay ve Meclis Başkanımız Hakan 
Şık, üye ziyaretleri kapsamında 
Ekolay Mutfak Tekirdağ Şubesi sahibi 
Türkekul Öz’ü ziyaret ettiler.

Başkanımız Cengiz Günay, nazik 
ev sahipliğinden dolayı Türkekul 
Öz’e teşekkür ederek, çalışmalarında 
başarılar diledi.

Gıdayla temas eden plastik madde ve 
malzemelere ilişkin esaslar düzenlendi
Tarım ve Orman 
Bakanlığı, gıda ile 
temas eden plastik 
madde ve malzemelere 
ilişkin esasları, 
Avrupa Birliği (AB) 
mevzuatına uyum 
kapsamında yeniden 
belirledi.

Bakanlığın "Türk 
Gıda Kodeksi Gıda ile 
Temas Eden Plastik 
Madde ve Malzemeler 
Tebliği'nde Değişiklik 
Yapılmasına 
Dair Tebliğ"i 
Resmi Gazete'de 
yayımlanarak 
yürürlüğe girdi.

Tebliğ, gıda ile temas 

eden plastik madde 
ve malzemelerin 
üretim, işleme ve 
dağıtım aşamalarında 
uyulması gereken 
kuralları belirliyor.

Düzenleme, AB 
mevzuatında 
yapılan değişiklikler 
kapsamında 
güncellendi.

Tebliğ ekinde 
yer alan, gıda ile 
temas eden madde 
ve malzemelerin 
üretiminde 
kullanılmasına izin 
verilen bileşenlerin bir 
kısmı, Avrupa Gıda 
Güvenliği Otoritesinin 

yeni bilimsel görüşleri 
doğrultusunda listeden 
çıkarıldı.

Listeye yeni 
bileşenler eklenirken, 
bazı bileşenlerin 
kullanımına da 
kısıtlama getirildi.

Tebliğle, plastiklerin 
migrasyon testi 
koşulları yeniden 
belirlendi.

Tebliğ kapsamındaki 
ürünleri üreten, 
ithal eden ve satan iş 
yerleri, söz konusu 
değişikliklere 1 Ocak 
2026 tarihine kadar 
uyum sağlayacak.

kaynak: www.istanbulticaretgazetesi.com
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İmalat sanayiindeki KOBİ’lere Yeşil 
Dönüşüm için büyük destek; Tekirdağ 
TSO'da Türkiye Yeşil Sanayi Projesi 
Bilgilendirme Semineri Düzenlendi
“Türkiye Yeşil Sanayi Projesi” 
tanıtım ve bilgilendirme semineri 
Süleymanpaşa Kaymakamımız 
Mustafa Güler, Yönetim Kurulu 
Başkanımız, TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi Cengiz Günay, KOSGEB 
Başkan Yardımcısı Fatih Gökyurt, 
Tekirdağ KOSGEB Müdürü Ceyhan 
Bahadır Karataş, TÜBİTAK - 
TEYDEB Başkanı Mehmet Aslan, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Uzmanı Ali Can Toksoy, KOBİ 
Uzmanı Volkan Kaya, Bilimsel 
Programlar Başuzmanı Dilek 
Şahin, Genel Sekreter V. Atakan 
Üzel ve KOBİ'lerimizin katılımıyla 
kurumumuz ev sahipliğinde 
gerçekleşti.

“Türkiye Yeşil Sanayi Projesi” 
tanıtım ve bilgilendirme semineri 
Süleymanpaşa Kaymakamımız 
Mustafa Güler, Yönetim Kurulu 
Başkanımız, TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi Cengiz Günay, KOSGEB 
Başkan Yardımcısı Fatih Gökyurt, 
Tekirdağ KOSGEB Müdürü Ceyhan 
Bahadır Karataş,TÜBİTAK - 
TEYDEB Başkanı Mehmet Aslan, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Uzmanı Ali Can Toksoy, KOBİ 
Uzmanı Volkan Kaya, Bilimsel 
Programlar Başuzmanı Dilek 
Şahin, Genel Sekreter V. Atakan 
Üzel ve KOBİ'lerimizin katılımıyla 
gerçekleşti.

Toplantının açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Yönetim Kurulu 
Başkanımız, TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi Cengiz Günay: "Sizleri şahsım 
ve Yönetim Kurulum adına saygı ve 
sevgiyle selamlıyorum. 450 milyon 
dolar bütçesi olan proje sanayi 
kuruluşları için büyük bir fırsattır. 
Avrupa Birliği’nin 2050 yılına kadar, 
Avrupa kıtasını ilk iklim nötr kıta 
haline getirme hedefi bulunuyor. Bu 
kapsamda 2019 yılında Avrupa Yeşil 
Mutabakatı yayımlandı. Ülkemiz 
ise karbon emisyonu ile ilgili 2030 
yılına kadar yüzde 41 azaltım, 2053 
yılında net sıfır hedefi belirlemiştir. 
Bu taahhüt firmalarımız için önemli 
değişim ve dönüşüm maliyetlerini 
beraberinde getiriyor. Türkiye Yeşil 
Sanayi Projesi Destek Programı, 
firmaların bu maliyetlerinin 
desteklenmesi noktasında önemli 
bir fırsattır. Daha yeşil bir ekonomi 
ve kent yaşamı konusunda 
omuzlarımızda ağır bir sorumluluk 
bulundurmaktayız. Çevremiz 
en önemli kaynağımızdır ve bu 
kaynaklarımız zamanla tükenebilecek 
durumdadır. Bir sorumlu aramadan 
bunda hepimizin pay sahibi olduğu 
bilinci ve sorumluluğuyla davranma 
zamanının geldiğini düşünüyoruz. 
Aslında çevrenin tahribatını, doğaya 
verdiğimiz bu zararı yıllardır 
hepimiz gördük ve yaşadık. Paris 
İklim Anlaşması, Birleşmiş Milletler 
kararları ve ardından da Avrupa 

Yeşil Mutabakatı bu konuya 
biraz daha odaklanmamızı 
sağladı. Artık hepimiz 'yeşil 
sanayi' ve 'döngüsel ekonomi' 
kavramlarının farkındayız. 
Bu kavramlar önümüzdeki 
dönemde de hiç olmadığı 
kadar önemli hale gelecektir. 
Dünya Bankası tarafından 
sağlanan 450 milyon dolarlık 
Yeşil Sanayi Projesi önemli bir 
kaynaktır. Temin edilen kaynağın 175 
milyon doları, TÜBİTAK tarafından 
sanayinin yeşil dönüşümüne yönelik 
Ar-Ge ve yenilik faaliyetlerini 
desteklemek üzere kullandırılacaktır. 
250 milyon doları ise; KOSGEB 
tarafından çıkılan iki ayrı teklif 
çağrısıyla, KOBİ'lerin güneş enerjisi 
yatırımları, temiz ve döngüsel 
ekonomi kapsamında yapacağı 
yatırımlarda kullandırılacaktır. 
Tüm işletmelerimizi yararlanmaya 
çağırıyoruz. Tekirdağ TSO olarak 
yeşil dönüşüm ve dijital dönüşüm 
farkındalığıyla Trakya Verimlilik 
Platformu projesi kapsamında: 
Bölgedeki KOBİ’lerin kaynak 

verimliliğinin artırılması, enerji 
verimliliğinin sağlanması, 
yenilenebilir enerjiye geçişin 
desteklenmesi, atıkların çevreye 
olan etkilerini azaltarak katma değer 
sağlayacak endüstriyel simbiyoz ve 
benzeri eko-verimlilik çalışmalarıyla 
yeşil ekonomiye geçişi kolaylaştıracak 
araçların bölgede yaygınlaştırılması 
için çalışmalar yürütmekteyiz. 
Sözlerime burada son verirken 
tüm katılımcılarımıza seminere 
iştiraklerinden dolayı teşekkür ediyor, 
toplantımızın verimli geçmesini 
diliyorum." dedi.

Toplantı panelistlerin sunumları ve 
soru - cevap bölümü ile sona erdi. 

Türkiye Gıda İnovasyon Platformu Bilgilendirme Toplantısı Gerçekleşti
İlimizde un, ayçiçek yağı, 
zeytin, zeytin yağı, süt 
ürünleri (süt yoğurt, peynir 
vb.), üzüm suyu, et ürünleri, 
içecekler, şekerleme vb. gıda 
sektöründe faaliyet gösteren 
firmalarımıza destek olmak, 
gelişmelerine katkı sağlamak 
amacıyla Namık Kemal 
Üniversitesi, Bilim Sanayi 
ve Teknoloji İl Müdürlüğü, 
Kurumumuz ve Türkiye 
Gıda İnovasyon Platformu 
(TÜGİP) işbirliğinde 
düzenlenen bilgilendirme 
toplantısı 1 Şubat 2024 
Perşembe günü Odamız 
Konferans Salonu'nda 
gerçekleşti. 

Toplantıya: Tekirdağ 
Vali Yardımcımız Asalet 
Karabulut, NKÜ Rektör 
Yardımcısı Prof.Dr. Murat 
Taşan, Meclis Başkanımız 
Hakan Şık, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcımız 
Cemil Koçaş, Tekirdağ 
Bilim Sanayi ve Teknoloji 
İl Müdürü Fahrettin Akçal, 
Tekirdağ KOSGEB Müdürü 
Ceyhan Bahadır Karataş, 
TÜBİTAK MAM Tekirdağ 
Genel Müdürü Deniz Yayla, 
NKÜ Ziraat Fakültesi Gıda 
Mühendisliği Bölüm Başkanı 
Prof. Dr. İsmail Yılmaz, 

IPA – INNOFOOD Teknik 
Destek Takım Lideri Deniz 
Bayhan, TÜBİTAK MAM 
Gıda İnovasyon Teknolojileri 
Araştırma Grubu Lideri 
Dr. İncinur Hasbay, NKÜ 
Akademisyenleri, Tekirdağ 
TSO Genel Sekreter V. 
Atakan Üzel, gıda sektöründe 

faaliyet gösteren firmalar ve 
basın mensupları katılımda 
bulundu.

Meclis Başkanımız 
Hakan Şık yaptığı açılışı 
konuşmasında şu sözlere yer 
verdi:

“Namık Kemal Üniversitesi, 
Bilim Sanayi ve Teknoloji İl 
Müdürlüğümüz, Kurumumuz 
ve Türkiye Gıda İnovasyon 
Platformu iş birliğinde 
düzenlenen, İlimizde gıda 
sektöründe faaliyet gösteren 
üyelerimizin desteklenmesi, 

gelişmelerine katkı sağlamak 
amacıyla gerçekleştirilen 
bilgilendirme toplantısına hoş 
geldiniz.

Değerli misafirler,

Takdir edersiniz ki gıda ve 

beslenme meselesi bütün 
insanlık için çok önemli bir 
konudur. Dünyadaki nüfus 
artışına bağlı olarak gıda 
maddelerine olan ihtiyaç 
sürekli olarak artmaktadır. 

Gıda üretiminde, teknolojik 
gelişim ve inovasyon 

son derece 
önemlidir.

Avantajlı 
iklim yapısı, 
geniş tarım 
arazileriyle 
Türkiye, bölgesel 
ticaretten payına 
düşeni almalıdır. 
Avrupa’nın en 
büyük tarımsal 
katma değerini 
üretebilecek 
ülkemiz için 
tarım sektörü 
eşsiz fırsatlar 
sunmaktadır.

Tekirdağ 
gerek coğrafi yapısı, gerek 
ise konumu itibariyle 
birçok farklı ürünü 
barındırmaktadır. Tekirdağ 
olarak 9 farklı coğrafi tescilli 
ürüne sahip bir kentiz. 
Tekirdağ Köftesi, Peynir 
Helvası, Tekirdağ Soğanı 

bunların başında gelmektedir. 
Odamızın çalışmaları 
arasında bu sayıyı daha da 
artırma hedefimiz var.

Dünya değişiyor, teknoloji 
gelişiyor. Gelişen teknolojiyi, 
üretim ve ticaret süreçlerinde 
mutlaka kullanmalıyız.

Kurumumuz ev sahipliğinde 
gerçekleşecek olan toplantının 
üyelerimizin iş yapma 
hacmini geliştireceği, mevcut 
faaliyetlerini iyileştireceği 
ve kalitelerine katma değer 
sağlayacağına olan inancımız 
tamdır.  

Değerli katılımcılar,

Sözlerime burada son 
verirken,  birazdan konunun 
uzmanları tarafından detaylı 
sunumlar yapılacak olup 
aklımızdaki birçok soruya 
cevap bulmuş olacağız. 
Üyelerimizin yararına 
olacak bu toplantının hayırlı 
olmasını diliyor, hepinize 
katılımınızdan dolayı 
teşekkür ediyorum.”

Toplantı sunumların ardından 
soru - cevap bölümü ile sona 
erdi. 
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Cumhurbaşkanı Erdoğan'a, 
Türkiye'nin Gazze'ye 
sağladığı insani yardımlar 
için teşekkür eden 
Hisarcıklıoğlu, çözüm odaklı 
yaklaşımın iş dünyasına 
da büyük moral verdiğini 
söyledi.

Hisarcıklıoğlu, reel sektörün 
çözüm ve önerilerine dair 
devamlı istişare yapıldığını 
belirterek, iş ortamını 
kolaylaştıran, rekabet 
gücünü artıran ve böylelikle 
büyümeye ivme kazandıran 
adımların atıldığını 
dile getirdi. Türkiye'nin 
önünde 4 yıllık seçimsiz 
bir dönem olduğuna işaret 
eden Hisarcıklıoğlu, şu 
değerlendirmede bulundu:

"Önümüzdeki 4 senelik 
seçimsiz dönem, yapısal 
reformların hayata geçirilmesi 
açısından ciddi bir fırsattır. 
Sizin riyasetinizde ekonomide 
başlatılan yeni politikalar, 
bu yönde atılmış doğru 
adımlardır ve destekliyoruz. 
Özellikle de ülkemizi 
yüksek enflasyon belasından 
kurtarma hedefinizi çok 
önemli görüyoruz. Zira 
enflasyon yükselince rekabet 
gücümüz düşüyor, maliyetleri 
yönetemiyoruz, bütçe 
yapamıyoruz. İki gün önce 
açıklanan kamuda tasarruf 
paketini de bu kapsamda 
olumlu karşılıyoruz. "

Hisarcıklıoğlu, sürecin belirli 
zorlukları olacağını ancak 
daha güçlü ve daha rekabetçi 
ekonomi olma hedefine 
mutlaka ulaşılacağını ifade 
etti.

- "Camiamızın da yeşil 
pasaportu fazlasıyla hak 
ettiğini düşünüyoruz"

Finansmana erişimde giderek 
büyüyen bir sıkıntı olduğunu 
belirten Hisarcıklıoğlu, bu 
konuda KOBİ'lere pozitif 
ayrımcılık yapılabileceğini 
ve onları kredi sınırlamaları 
dışında tutarak piyasaya 
rahatlama getirilebileceğini 
söyledi.

Hisarcıklıoğlu, ticaret ve 
sanayi odalarına üye küçük 
işletmelere yönelik yeni 
bir kredi destek sistemi 
kurulabileceğini, ticari kredi 
kartlarındaki taksit ve limit 
kısıtlarının kaldırılabileceğini 
dile getirdi.

Sanayiyi büyütmek ve deprem 
riskine karşı korumanın bir 
diğer önemli konu olduğuna 
işaret eden Hisarcıklıoğlu, 
"OSB'ler başta olmak üzere 
sanayiye büyüme alanı için 
yer bulamıyoruz. Bu da 
arsa fiyatlarını yükseltiyor. 
Sanayi yatırımlarını maliyetli 
hale getiriyor, zorlaştırıyor. 
Rakibimiz olan pek çok 
ülkenin toplam yüzölçümü 
içinde sanayiye ayrılan yer 
yüzde 3 civarında. Bizdeyse 
yüzde 1'in çok altında. Oysa 
müthiş bir yatırım iştahı 
var ama yer bulamıyoruz. 
Çorak, yamaç, tarıma uygun 
olmayan alanlardan sanayi 
için genişleme sahaları 

üretilmesini bekliyoruz." 
diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu, deprem 
riskine karşı Orta Anadolu-
Doğu Akdeniz hattında 
yeni bir sanayi havzası 
kurulması gerektiğini, bu 
hamleyle hem Marmara'nın 
kentsel dönüşümünün 
hızlandırılabileceğini hem 
de Marmara'da yüksek 
teknolojili yeni yatırımlar 
için alan açılabileceğini ifade 
etti.

Türkiye-Avrupa Birliği 
ilişkilerinin pozitif 
gündem maddelerinde 
sağlanacak ilerlemeyle 
canlandırılmasının da 
Türkiye'nin yararına olacağını 
vurgulayan Hisarcıklıoğlu, 
Gümrük Birliği'nin 
güncellenmesinin, yeşil ve 
dijital dönüşümün en somut 
pozitif gündem alanları 
olduğunu dile getirdi.

Hisarcıklıoğlu, vize ve geçiş 
kotalarına ilişkin de şunları 
kaydetti:

"Bir konu var ki bizleri 
üzmeye devam ediyor. Tüm 
bu mücadelenin liderlerini 
vize kuyruklarında 
bekletiyoruz. Özel sektörün 
kanaat önderlerinin dış 
temaslarını kolaylaştıralım ki 
yolumuz açılsın. Dolayısıyla 
oda, borsa camiamızın da 
yeşil pasaportu fazlasıyla 
hak ettiğini düşünüyoruz. 
Her zaman reel sektörün 
yanında duran sizden bu 
konuda müjdeler geleceğine 
inanıyoruz."

-Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ise, "Elektrikli 
araç piyasası son bir sene 
içerisinde çok büyük bir 
ivme yakaladı. Uzak Doğu 
ülkelerinin piyasaya agresif 
bir şekilde girdiklerini 
görüyoruz. Uzun yıllar 
sonra bu defa treni ve trendi 
kaçırmadık." dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğinin (TOBB), İkiz 
Kuleler'de düzenlenen 80. 
Genel Kuruluna katıldı.

Çeşitli sabotaj girişimlerine 
rağmen Türkiye'ye 
kazandırılan TOGG'un ne 
kadar stratejik bir hamle 
olduğunun bugün daha iyi 
anlaşıldığını vurgulayan 
Erdoğan, elektrikli araç 
piyasasının son bir yıl 
içerisinde çok büyük bir ivme 
yakaladığını bildirdi.

"Uzak Doğu ülkelerinin 
piyasaya agresif bir şekilde 
girdiklerini görüyoruz." diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şu 
değerlendirmelerde bulundu:

"Uzun yıllar sonra bu defa 
treni ve trendi kaçırmadık. 
Yerli ve milli markamız 
TOGG'la hızla gelişen 
'elektrikli araç sektöründe biz 
de varız' dedik. Biliyorsunuz 
o dönem sadece mali 

zorluklarla mücadele etmedik. 
Daha ziyade zihinlere 
kazınmış, öğrenilmiş 
çaresizlikle mücadele ettik. 
Daha emekleme safhasından 
itibaren projenin kolunu, 
bacağını kırmak için çok 
uğraştılar. Fabrikasından 
tasarımına kadar her şeyi 
eleştiri konusu yaparak 
projeyi itibarsız hale getirmek 
için her yolu denediler. 
Bugün Milli Savaş Uçağımız 
KAAN ile ilgili neler 
söyleniyorsa, insansız hava 
araçlarımıza ve üreticilerine 
hangi iftiralar atılıyorsa, 
Türkiye'yi ekonomide bir 
üst lige taşıyacak hamleleri 
baltalamak için kimler 
devreye giriyorsa hepsine 
ve daha fazlasına elektrikli 
araç imalat sürecinde şahitlik 
ettik. Ama biz bunların 
hiçbirine kulak asmadık. 
'Başkaları yapıyorsa biz 
niçin yapmayalım' dedik. 
'Başkaları üretebiliyorsa biz 
niçin üretmeyelim' dedik. 
Sizlerin de gayretleriyle 
elektrikli araç teknolojisinde 
dünyadaki birçok ülkeye göre 
yerimizi çok önceden aldık. 
Bundan sonra da ülkemizin 
diğer projelerinde sizlerle 
birlikte çalışmaya birlikte yol 
yürümeye devam edeceğiz."

- "Milletimizin gerçek 
gündemine daha fazla kaynak 
ayırabileceğiz"

Erdoğan, TOBB mensupları 
ile geçen yıl 28 Mayıs 
seçimlerinden sonra bir 
araya gelip, hasbihal 
ettiklerini anımsatarak, 
bugünkü genel kurulu da 
31 Mart Mahalli İdareler 
Seçimlerini müteakiben 
gerçekleştirdiklerini söyledi.

Son bir yıl içinde ardı 
ardına yaşanan üç seçimin 
iş dünyasını çok yorduğunu 
aktaran Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, 2023'ün Türkiye 
ekonomisi açısından çok 
meşakkatli bir yıl olduğunu 
vurguladı.

Erdoğan, "Ülkemiz maalesef 
seçim atmosferinden bir 
türlü kurtulamadı. Yine bu 
dönemde başta Gazze krizi 
olmak üzere bölgemizde, 
ülkemizi de doğrudan 
etkileyen çatışmalar patlak 
verdi. Tek başına seçim 
gündeminin bile bürokrasi, 
yatırımları, iş dünyamızın 
gelecek planlarını 

yavaşlattığı hakikattir. 31 
Mart Seçimlerinin de geride 
bırakılmasıyla inşallah dört 
yıllık seçimsiz döneme girmiş 
bulunuyoruz. Bundan sonra 
asıl meselelerimize daha fazla 
odaklanabilecek, milletimizin 
gerçek gündemine daha 
fazla vakit ve kaynak 
ayırabileceğiz." diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, "Tasarruf 
tedbirlerine istisnasız olarak 
tüm kamu idarelerimiz 
ve personeli uymak 
zorundadır. Harcanan her 
kuruşun hesabını soran 
bir bakış açısını egemen 
kılıyoruz. Böylece ülkemizin 
kaynaklarını çok daha 
verimli ve öncelikli alanlarda 
kullanabileceğiz." dedi.

Tasarruf kültürünü ve 
verimliliği artırmak için 
talimat verdiğini ve ekonomi 
yönetiminin bu konuda 
kapsamlı bir çalışma yaptığını 
belirten Erdoğan, "Biz tüyü 
bitmemiş yetimin hakkı olan 
kamu malının korunmasına 
son 21 yılda daima ihtimam 
göstermiş bir hükümetiz. 
Mali disiplinden taviz 
vermeyerek, ortalama bütçe 
açığının milli geliri oranını 
yüzde 2,4 seviyesinde tutarak 
bu hassasiyetimizi ispat ettik. 
Şimdi bunu bir üst seviyeye 
taşıyoruz." ifadesini kullandı.

-Erdoğan’dan oda borsa 
başkanları için yeşil pasaporta 
yeşil ışık

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
ödül takdim töreni sırasında 
yeşil pasaporta ilişkin, 
"Bu 20 yıllıklar bizi çok 
heyecanlandırdı. Bu heyecan 
sebebiyle de pasaport olayını 
Dışişleri Bakanı'mızla da 
görüştük. İnşallah yaklaşık 
365 yanılmıyorsam oda-
borsa başkanlarına bu yeşil 
pasaporttan verilecek. 
Hayırlısı olsun, görevde 
oldukları süre içerisinde yeşil 
pasaportu kullanma imkânına 
sahip olacaklar." ifadelerini 
kullandı.

-Ticaret Bakanı Ömer Bolat

 Ticaret Bakanı Ömer 
Bolat ise, başta temel gıda 
ve ihtiyaç malzemeleri 
olmak üzere, vatandaşların 
ve dürüst çalışan tacirin 
mağdur olabileceği ve piyasa 
dengesiyle ticari akışın 

olumsuz etkilenebileceği 
sektör ve ürünlerle ilgili 
yasal mevzuat çerçevesinde 
çalışmalar yaptıklarını 
söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 
liderliğinde uygulanan 
doğru ve kararlı politikaların 
sonucunda, Türkiye 
ekonomisinin yıllık reel 
olarak yüzde 5,4 büyüdüğünü 
ve son 14 çeyrektir kesintisiz 
büyümeyi sürdürdüğünü 
anlatan Bolat, Türkiye'nin 
geçen yılı yüzde 4,5 
büyümeyle kapattığını, 
böylelikle Orta Vadeli 
Program (OVP) hedefinin 
üzerinde bir performans 
ortaya koyulduğunu söyledi.

 - "Dış ticaret açığı son 10 
ayda 30,4 milyar dolar azaldı"

 Bolat, Türkiye ekonomisinin 
büyüklüğünün tarihte ilk defa 
1 trilyon dolar eşiğini aşarak, 
1 trilyon 118 milyar dolar, 
kişi başı gelirin ise 13 bin 110 
dolar seviyesine ulaştığını 
ifade etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 
"daha fazla ihracat" talimatı 
doğrultusunda çalıştıklarını 
kaydeden Bolat, "Bunun 
neticesinde 21 yılda tam 7 kat 
artışla mal ihracatımızı 255,4 
milyar dolara yükselttik. 
Dünya mal ihracatındaki 
payımızı da yüzde 0,49'dan 
yüzde 1,08'e çıkardık. 
Hizmetler ihracatımızı son 
21 yılda 14 milyar dolardan 
tam 7 kat artışla 101,7 milyar 
dolar gibi gurur verici bir 
rakama yükselttik. Böylece 
dünya hizmetler ihracatındaki 
payımız da yüzde 0,89'dan 
yüzde 1,3'e yükseldi." 
değerlendirmesini yaptı.

Bolat, geçen yıl mayıs ayında 
57 milyar dolar olan cari 
açığın, bu yılın mart ayında 
25,8 milyar dolar azalarak, 
son 22 ayın en düşük değeri 
olan 31,2 milyar dolara 
gerilediğine dikkati çekerek 
dış ticaret açığının da son 
10 ayda 30,4 milyar dolar 
azaldığını, yüzde 22'lik 
gerilemeyle yıllıklandırılmış 
olarak 92 milyar dolara 
düştüğünü bildirdi.

Konuşmaların ardından, 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
TOBB üyesi 58 kişiye 
"Hizmet Şeref Belgesi" 
takdim etti.

Hisarcıklıoğlu, İş Dünyasının Yatırım İştahı İçin Sanayi Bölgesi İstedi
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Askeralma Bölge Başkanı Per. Alb. Davut 
Kulalar, Başkanımız Cengiz Günay'ı Ziyaret Etti

Askeralma Bölge Başkanı Per. Alb. Davut Kulalar, Başkanımız Cengiz 
Günay'ı ziyaret etti.

Lüleburgaz Belediyesi, Lüleburgaz TSO - İş-Kur 
ve Avrupa Birliği İşbirliğinde Yürütülen Proje 
Hakkında Başkanımıza Bilgiler Verildi
Lüleburgaz Belediyesi, Lüleburgaz TSO 
- İş-Kur ve Avrupa Birliği işbirliğinde 
yürütülen ‘Yetkin Gençlerin İş Gücüne 
Katılımı Projesi’ Ne Eğitimde Ne 
İstihdamda Olan” projesi kapsamında 
Proje Lideri Beril Günay ve proje ekibi, 
Başkanımız Cengiz Günay'ı ziyaret etti. 

Başkan Günay, yaptığı açıklamada: 

"Proje kapsamında, gençlerin; genel, 
sosyal ve mesleki yetkinliklerini 
arttırmak amacıyla danışmanlık 
faaliyetleri ile destek vererek onları iş 
gücü piyasasına kazandırmak adına 
yapılan faaliyetler hakkında bilgiler 
aldım. Nazik ziyaretleri için kendilerine 
teşekkür ediyorum." dedi.

Başkanımız Cengiz Günay’dan 
Baygur Sigorta'ya Ziyaret
Üye ziyaretleri kapsamında Baygur Sigorta firma sahibi Onur Baygur ile 
bir araya gelen Yönetim Kurulu Başkanımız Cengiz Günay ve Meclis 
Başkanımız Hakan Şık, sigorta sektörünün öneri ve talepleri hakkında 
sohbet ettiler.

TOBB Sigorta Acenteleri İcra Komitesi Başkanı 
Levent Korkut ve Başkan Yardımcısı Özgür 
Yılmaz, Başkanımız Cengiz Günay'ı Ziyaret Etti
TOBB Sigorta Acenteleri İcra Komitesi Başkanı Levent Korkut ve Başkan 
Yardımcısı Özgür Yılmaz, Başkanımız Cengiz Günay'ı ziyaret etti. 

Başkan Günay yaptığı açıklamada: "Sigortacılık sektöründe yaşanan gelişmeleri 
ve sektörün durumu hakkında sohbet etme fırsatında bulunduk. Nazik 
ziyaretlerinden dolayı kendilerine teşekkür ediyorum." dedi.

Sivil Toplum Medya Buluşmaları 
Toplantısı Kurumumuzda Gerçekleşti

Türk İnternet Medya Birliği (TİMBİR) tarafından düzenlenen “Sivil 
Toplum Medya Buluşmaları Toplantısı” nı kurumumuz ev sahipliğinde 
gerçekleşti. 

Başkanımız Cengiz Günay yaptığı açıklamada: "STK’ların çalışmalarını 
daha etkili bir şekilde kamuoyuna duyurmalarına olanak sağlamak amacı 
ile çalışmalarını sürdüren TİMBİR’e faaliyetlerinde başarılar diliyorum." 
dedi.

Sanayi işbirliği projelerinin 
yapımına fiyat farkı imkanı

Sanayi işbirliği projeleri kapsamında yapım işlerine ilişkin Türk lirası üzerinden 
yapılan sözleşmelere artırımlı fiyat farkı ve süre uzatımı imkanı tanınabilecek. 
Konuya ilişkin Cumhurbaşkanı Kararı, Resmi Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe 
girdi.

Kararla sanayi işbirliği projelerinin uygulanmasına ilişkin usul ve esaslar 
değiştirildi.

Buna göre, yapım işlerine ilişkin Türk lirası üzerinden yapılan sözleşmelerden 
gereken şartları sağlayanlara, artırımlı fiyat farkı hesaplanabilecek. Yüklenicinin 
30 gün içerisinde yazılı başvurusu üzerine 6 ayı geçmemek üzere süre uzatımı da 
verilebilecek. kaynak: www.istanbulticaretgazetesi.com
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NABIZNABIZ
TEKİRDAĞ TSO Ekonomi demek, 

her şey demektir. Yaşamak 
için, mesut olmak için, 

insanvarlığı için ne lâzımsa 
onların hepsi demektir. 
Ziraat demektir, ticaret 

demektir,çalışma demektir, 
her şey demektir.

TEKİRDAĞ TİCARET VE SANAYİ ODASI AYLIK DİJİTAL GAZETESİ   ŞUBAT - MART - NİSAN - MAYIS    SAYI: 32

TOBB Türkiye Sektörel Ekonomi Şurası Toplandı
Şuranın açılışında konuşan TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, reel 
sektör firmalarının krediye erişimde 
büyük bir zorluk yaşadıklarını belirterek, 
"Büyümenin bereketi, her kesime 
yansısın istiyorsak, KOBİ'lerimize destek 
vermeli, uygun finansman imkanlarına 
ulaşmalarını sağlamalıyız." dedi.
 
Hisarcıklıoğlu, Şura'nın kamu ile özel 
sektörü bir araya getiren, sıkıntıların 
ve önerilerin doğrudan icra makamına 
iletebildiği çok önemli bir platform 
olduğunu söyledi.

Önceki şuralarda dile getirdikleri 
pek çok meselenin, geçmişte çözüme 
kavuşmuş olmasının çok değerli, çok 
önemli ve memnuniyet verici olduğunu 
anlatan Hisarcıklıoğlu, "Şimdi gündeme 
getireceğimiz konulara da, geçmişte 
olduğu gibi, çözüm getireceğinize 
inanıyoruz. Zaten bizler için en önemlisi, 
bugünkü gibi, devletimizi yanımızda 
görmek. Ekonomide elbette bazı sıkıntılar 
yaşıyoruz. Ama enseyi karartmıyor, 
mücadeleden vazgeçmiyoruz." diye 
konuştu.

Hisarcıklıoğlu, ekonomi yönetiminde 
tecrübeli isimlerin iş başında olmasının 
kendilerine moral verdiğini, hep birlikte 
ekonomiyi daha sağlam temellere 
kavuşturacaklarına inandıklarını ifade 
etti.

Bugün açıklanan büyüme verisinin de 
geleceğe dönük umutları artırdığını 
dile getiren Hisarcıkıoğlu, "Küresel 
ekonomilerdeki durgunluğa ve asrın 
deprem felaketine rağmen, Türkiye 
ekonomisi güçlü seyreden iç tüketimi 
sayesinde yılın son çeyreğinde de 
büyümesini sürdürmüş ve 2023 yılını 
yüzde 4,5 büyüme ile tamamlamıştır." 
ifadesini kullandı.

- "Vergi sistemini yeni baştan 
tasarlamalıyız"

Hisarcıklıoğlu, sektör meclisleri 
başkanlarının en çok talep edilen 
konuları topladıklarını ve çözüm önerileri 
hazırladıklarını belirterek, söz konusu 
önerileri şöyle sıraladı:

"Reel sektör firmalarımız krediye 
erişimde büyük bir zorluk yaşıyor. 
Büyümenin bereketi, her kesime 
yansısın istiyorsak, Kobilerimize destek 
vermeli, uygun finansman imkanlarına 
ulaşmalarını sağlamalıyız. İkincisi, her 
geçen sene daha da karmaşık hale gelen, 
yatırım ve üretim yapmayı zorlaştıran 
vergi sistemini yeni baştan tasarlamalıyız. 
Üçüncüsü, OECD endeksinde, İskandinav 
ülkeleri dahil en katı işgücü piyasası 
bizde. Bundan da herkes mustarip. 
İşverenlerimiz daha fazla istihdam 
sağlayabilecek. Mevzuatımız adeta bunu 
caydırır bir halde. Vatandaşlarımızın 
da daha fazla iş imkanına ulaşmalarına, 
daha çok kazanmalarına engel 
çıkarıyor. İstihdamı cezalandıran değil, 
ödüllendiren bir yaklaşımla çalışma 
hayatına bakılmalı. Dördüncü olarak, 
yatırım izin süreçleri çok karmaşık. 

Üstelik yatırım sürecinde başına 
ne gelecek, hangi mevzuat 
değişiklikleriyle, hangi farklı 
bürokratik yaklaşımlarla 
karşılaşacak, yatırımcılarımız 
bunları bilmiyor, öngöremiyor. 
Bu da yatımların istediğimiz 
hızda artmasını engelliyor. 
Bu nedenle, yatırım izinleri 
ve devlet teşviklerinin 
tek noktadan takibi ve 
koordinasyonunu sağlanmalı. 
Beşincisi de yatırımların önünü 
açabilmek üzere yatırım yeri 
sorununu çözmeliyiz."

- "İç Anadolu-Doğu Akdeniz 
kuşağında yeni bir sanayi 
havzası planlanmalı"

Sanayi yatırımlarının ülkenin 
yüzölçümü içindeki paylarına 
dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, 
sözlerini şöyle sürdürdü:

"Almanya'da yüzde 4, İtalya'da yüzde 
2,8, OECD ortalaması bile yüzde 2,4. 
Bizde ise sadece binde 3. Sanayimiz, 
küresel rekabette ayakta kalabilmek için, 
dünyadaki rakiplerinin onda biri kadar 
bir alanda faaliyet gösteriyor. Sanayi 
arazilerinin artırılasına ilişkin bir master 
plan hazırlanmalı ve arsa alımıyla bina 
inşaatına ilişkin finansman çözümleri 
geliştirilmeli. Böylece sanayicimiz kısıtlı 
sermayesini daha verimli alanlarda 
yatırım yaparak değerlendirmeli. Yine 
bu kapsamda İç Anadolu-Doğu Akdeniz 
kuşağında yeni bir sanayi havzası 
planlanmalı."

- "Bakanlarımızın icracı ve reformcu iş 
yapma tarzına güveniyoruz"

Hisarcıklıoğlu, geçen yıl "asrın felaketi" 
olarak kabul edilen çok büyük bir deprem 
yaşandığını anımsatarak, "Yeni sanayi 
havzasıyla, bir taraftan Marmara'daki 
riski azaltabilir, aynı zamanda da 
yüksek teknolojili ve daha büyük katma 
değerli yatırımlar için Marmara'da alan 
açabiliriz." diye konuştu.

İş dünyası olarak her şeyden önce 
öngörülebilirlik istediklerinin, geleceğe 
dair yol haritası beklediklerinin altını 
çizen Hisarcıklıoğlu, sözlerini şöyle 
tamamladı:

"İş planları yapmak ve güven içinde 
ilerlemek üzere, Cumhurbaşkanı 
Yardımcı'mız Sayın Cevdet Yılmaz'ın 
liderliğinde hazırlanan Orta Vadeli 
Program'ın da gayet önemli olduğunu 
düşünüyoruz. Sağ olsun kendisi de 
istişareye ve ortak akla her zaman önem 
veren biri olarak, bu konu da dahil, her 
zaman bizlerle bir araya geldi, görüş ve 
önerilerimizi aldı.

Biz; koşmaya, çalışmaya, üretmeye 
hazırız. Allah'ın izniyle tüm sıkıntıları 
aşacak, yola devam edeceğiz. Ülkemizi 
daha güçlü, daha zengin, daha müreffeh 
yapmak için üretmeyi, emek vermeyi 
sürdüreceğiz."

- Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz da Şura’nın açılışında yaptığı 
konuşmada, ilgili bakanlıkların ve özel 
sektör temsilcilerinin bulunduğu Yatırım 
Ortamını İyileştirme Koordinasyon 
Kurulunda (YOİKK) 57 maddelik bir 
eylem planı hazırladıklarını ve yarın 
deklare etmeyi planladıklarını bildirdi.

TOBB çatısı altında iş dünyasının nabzını 
tuttukları tüm buluşmaları, ekonomik 
yapıyı paydaşlarla birlikte güçlendirmek 
için bir fırsat olarak gördüklerini belirten 
Yılmaz, TOBB'u Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'ın 21 yıldır benimsediği 
perspektif doğrultusunda, ekonomi ve 
ticarete ilişkin reformların mutfağı olarak 
gördüklerini ifade etti.

 Yılmaz, 2024-2026 dönemini kapsayan 
Orta Vadeli Program (OVP) ile 2024-
2028 dönemini kapsayan 12'nci 
Kalkınma Planı başta olmak üzere yol 
haritalarını iş dünyasının temsilcileriyle 
fikir birliği içinde hazırlayıp hayata 
geçirdiklerini bildirdi.

Yapısal reform gündemlerini de 
iş dünyası temsilcilerinden gelen 
geri dönüş ve beklentiler yönünde 
şekillendirdiklerini anlatan Yılmaz, 
Türkiye'nin dört bir köşesinde üretimi, 
istihdamı, yatırımı, ihracatı üstlenen 
sektör temsilcilerinin dile getireceği 
hususların kendileri için son derece 
kıymetli ve önemli olduğunu dile getirdi.

Yılmaz, her zaman sektör temsilcilerinin 
yanlarında olduklarını belirterek, 
"Ülkemizin ekonomi ve finans alanındaki 
kazanımlarını arttırmaya ve Türkiye 
Yüzyılı vizyonumuzla geleceğe güvenle 
bakmaya kararlıyız. Yüzyıllık bir 
Cumhuriyet birikimiyle, ülkemizi çok 
daha ileri noktalara kamusuyla, özeliyle 
hep birlikte taşıyacağız." dedi.

- "Sektörlerin önünü daha net 
görebileceği politikaları hayata 
geçiriyoruz"

Kovid-19 salgını ve Rusya-Ukrayna 
savaşının devam eden etkileriyle küresel 
büyümedeki zayıf seyrin sürdüğünü 
belirten Yılmaz, jeopolitik risklerin, 
fiyatların oynaklığını ve riskleri 
arttırdığını söyledi.

Geçtiğimiz ay yayınlanan Dünya 
Bankası Küresel Ekonomik Beklentiler 
Raporu'nda küresel büyüme beklentisinin 
2024 yılı için değiştirilmeyerek yüzde 
2,4, 2025 için 0,3 puan düşürülerek 
yüzde 2,7 olarak açıklandığına vurgu 
yapan Yılmaz, "Böyle bir küresel iklimde 
geçtiğimiz yıldan bu yana ekonomimizde 
belirsizliği azaltıcı, tüm sektörlerin önünü 
daha net görebileceği politikaları hayata 
geçiriyoruz. Enflasyonla mücadele, 
mali disiplinin sağlanması, büyümenin 
dengelenmesi, cari açığın azaltılması 
ve rezervlerimizin güçlendirilmesi için 
çalışıyoruz” dedi.

Ekonomide birçok verinin milli gelire 
oranla ifade edildiğini dile getiren 
Yılmaz, "Milli gelirimiz ortaya çıktığına 
göre şimdi bazı verilerimizi ona göre 
revize etmiş durumdayız. İlk yaptığımız 
hesaplamalara göre, son çıkan rakam 
üzerinden konuşursak 1,1 trilyon doları 
aşan bir milli gelirimiz var. Tarihimizde 
ilk defa 1 trilyon dolar seviyesini geçtik 
ve 1,1 trilyon dolar seviyesini de aşmış 
olvduk. Böylece nominal olarak dünyada 
17'nci büyük ekonomi konumumuzu 
pekiştirmiş olduk. Ayrıca satın alma 
gücünde 11'inci konumumuz tabii devam 
ediyor. Oransal baktığımızda cari açık 
bizim için kritik bir hadise. Geçen yılın 
ortalarında 60 milyar dolarlara kadar 
çıkmıştı cari açığımız. Yıl sonunda 45 
milyar dolar seviyelerine kadar geriledi. 
Cari açığın milli gelire oranının yüzde 
4 oranında düştüğünü görüyoruz. Bu 
tam olarak Orta Vadeli Program'da 
da yaptığımız tahmindi. Bu tahminin 
tuttuğunu görüyoruz." diye konuştu.

Şura, açılış konuşmalarından sonra 
basına kapalı devam etti.


